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Аннотация: В статье рассмотрены основы нормативного регулирования и принципы осуществления 

аудита эффективности как одного из типов государственного аудита, направленного на оценку 

управленческой деятельности органов исполнительной власти. Сформулированы факторы, связанные с 

проблемами взаимодействия органов государственного аудита и проверяемых организаций. 

На основе годовых отчетов о деятельности Контрольно-счетной палаты Москвы обобщены региональные 

особенности осуществления аудита эффективности. Обоснована ключевая роль трудовых ресурсов 

органов аудита в проведении аудита эффективности, описан риск снижения количества аудитов 

эффективности в будущем при неизменности штатной численности субфедеральных органов аудита. В 

рамках анализа столичного опыта структурированы основы взаимодействия региональных контрольно-

счетных органов и проверяемых организаций на каждом этапе аудита эффективности, определена роль 

органов аудита в формировании управленческих решений. С учетом сопоставления годовых отчетов о 

результатах деятельности контрольно-счетных органов разных субъектов РФ предложено разработать и 

утвердить единый рекомендательный формат годового отчета. 

Annotation: The article discusses and summarizes the basics of regulatory regulation and the principles of the 

performance audit as one of the types of state audit aimed at assessing the management activities of executive 

bodies. The factors of problems of interaction between state audit bodies and audited organizations are 

formulated. 

Based on the annual reports on the activities of the Chamber of Control and Accounts of Moscow, regional 

features of the performance audit are summarized. The key role of the labor resources of the audit bodies in 

conducting performance audits is substantiated, the risk of a decrease in the number of performance audits in the 

future is described, while the staffing of sub-federal audit bodies remains unchanged. As part of the analysis of 

the capital’s experience, the fundamentals of the interaction of regional control and audit bodies and audited 

organizations at each stage of the performance audit are structured, the role of audit bodies in the formation of 

management decisions is determined. Taking into account the comparison of annual reports on the results of the 

activities of control and accounting bodies of various constituent entities of the Russian Federation, it is proposed 

to develop and approve a single recommendatory format for the annual report. 
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